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Zápis č. 19
ze zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu Hrabová, konaného dne

18.9.2017
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Přítomni: viz prezenční listina (příloha č. 1)
Nepřítomni: Vladislava Kopitzová, Libor Lyčka, zpočátku Ing. Milan Orkáč
Jednání řídil: Igor Trávníček – starosta, zahájeno 16:08 hod., ukončeno v 20:06 hod.
Zapisovatel: Ing. Jan Socha
Návrhová komise: Ing. Květoslava Hrabovská, Mgr. Rostislav Naď
Přítomno: 11 občanů a 5 úřednic.

Starosta Trávníček všechny přivítal a konstatoval, že je přítomno 12 zastupitelů z 15. Řádně
byla omluvena Vladislava Kopitzová a Libor Lyčka, omluven zpočátku Ing. Milan Orkáč.

19/233.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

určuje 

za  ověřovatele  zápisu  z 19.  zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu  Hrabová  
Mgr. Alicu Strnišťovou a Mgr. Jana Šumberu.

Ověření  zápisu z  minulého zasedání zastupitelstva (19.6.2017):
Petr Novák bez připomínek
Ing. Milan Orkáč – jeho připomínky byly zapracovány, souhlasil

19/234.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje 

zprávu ověřovatelů zápisu Ing. Milana Orkáče a Petra Nováka o ověření zápisu z 18. zasedání
Zastupitelstva městského obvodu Hrabová, konaného dne 19. 6. 2017.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

19/235.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

členy  návrhové  komise  pro 19.  zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu  Hrabová  
Ing. Květoslavu Hrabovskou a Mgr. Rostislava Nadě.     

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Starosta navrhuje hlasovat o programu s tím, že se bod 2 přesune za bod 10.

Upravený návrh programu zasedání:

1)  Zpráva o plnění rozpočtu SMO MOb Hrabová za I. pololetí 2017
2)  Veřejnoprávní smlouva na realizace akce „Přírodní park Hrabová“
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3) Požadavky na kapitálový rozpočet SMO pro rok 2018 a rozpočtový kapitálový výhled  
na léta 2019-2021

4) Souhlas zřizovatele s realizací projektového záměru ZŠ a předfinancováním“Modernizace
odborných učeben ZŠ Ostrava-Hrabová-učebna ICT a učebna fyziky a chemie“

5) Studie – Přístavba ÚMOb  pro kulturní účely
6) Žádost o poskytnutí účelové dotace TJ Sokol
7) Prodej části pozemku parc. č. 908, ul. Paskovská
8) Informace ÚHAaSŘ MMO k výkupu pozemku na hřišti ZŠ
9) Peněžní dar na vyhořelý dřevěný kostelík v Třinci-Gutech
10) Rozpočtová opatření SMO a MOb Hrabová v roce 2017
11) Odpisy nevymahatelných pohledávek
12) Informace o činnosti RMOb Hrabová mezi 18. a 19. zasedáním ZMOb
13) Různé
Program byl akceptován bez připomínek.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

1) Zpráva o plnění rozpočtu SMO, MOb Hrabová za I. pololetí 2017

Starosta materiál uvedl s tím, že materiál byl doplněn o plnění příjmů a požádal o vyjádření
Finančního výboru. Ing. Hrabovská materiál doporučila ke schválení, jelikož všechny dotazy
a připomínky FV byly zdárně zodpovězeny. 

19/236.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

předloženou  „Zprávu  o  plnění  rozpočtu  statutárního  města  Ostrava,  městského  obvodu
Hrabová za leden až červen 2017“.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

2) Veřejnoprávní smlouva na realizace akce „Přírodní park Hrabová“

Starosta tento bod uvedl a vyzval k diskusi.

Ing. Dvořák navrhl, aby se přírodní park Hrabová přejmenoval.
Paní  Václavíková  uvedla,  že  se  bude  jmenovat  Hrabovjanka.  Ing.  Dvořák  doporučuje,  
aby obsahoval výraz vztahující se k mlýnu.
Ing.  Petana  CSc.  se  ptá,  zda  již  byla  uzavřena  smlouva  o  výpůjčce  pozemku.  Starosta
odpovídá, že se již začalo s terénními úpravami. Samotný Magistrát údajně nemá stanoveny
podmínky.
Ing. Petana má dále dotaz, že v areálu parku je i pozemek Vítkovic, jakým klíčem se rozdělí
zhodnocený majetek. Starosta uvádí, že to závisí na výkupu pozemků Vítkovic Magistrátem.
Ing. Petana projevil dále obavu o dokončení realizace 18.9.2018.
Ing. Dvořák projevil údiv, že MMO nestanovil pravidla čerpání dané dotace. Starosta sdělil,
že je toto problém MMO.
P.Novák uvedl případ, jak stanoví a zdlouhavě upravuje podmínky dotace Fotbalová asociace.
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19/237.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o uzavření  veřejnoprávní  smlouvy mezi  statutárním městem Ostrava,  městským obvodem
Hrabová  a  sl.  Janou  Batelkovou,  bytem  Šrobárova  529/15,  720  00  Ostrava-Hrabová,  
o poskytnutí dotace na realizaci projektu „Přírodní park Hrabová“ na pozemku parc.č. 3118
v k.ú. Hrabová ve výši 250.000,- Kč, dle předloženého návrhu.

Hlasování:  PRO 9, ZDRŽELI SE 3 (Chlupatý, Strnišťová, Petana)

3) Požadavky na kapitálový rozpočet SMO pro rok 2018 a rozpočtový kapitálový výhled
na léta 2019-2021

Starosta tento bod uvedl a vyzval k diskusi.
Ing.  Dvořák  konstatoval,  že  v materiálu  jsou  zapracovány  připomínky  komise  výstavby,
dopravy a ekologie (VDE).
Ing.  Hrabovská se ptá,  co to  bude znamenat,  že  ZMOb vezme na vědomí tento materiál.
Starosta  uvedl,  že  je  to  podnět  pro  tvorbu  rozpočtu  MMO.  Jedná  se  o  maximalizovaný
požadavek na rozpočet MMO.
Ing. Rundt potvrdil, že v minulosti byl investorem akcí MOb a město poskytovalo dotace  
a vše fungovalo. Později po roce 2000 bylo investorem město a začaly problémy.
Paní Králová řekla, že tento materiál se zpracovává každoročně.

19/238.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

návrh požadavků městského obvodu Hrabová pro přípravu kapitálového rozpočtu statutárního
města Ostravy pro rok 2018 a rozpočtového kapitálového výhledu na léta 2019-2021. 

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Na zasedání se dostavil Ing. Milan Orkáč v 16:22 hod., počet přítomných zastupitelů se zvýšil
na 13.

4) Souhlas  zřizovatele  s realizací  projektového  záměru  ZŠ  a  předfinancováním
„Modernizace odborných učeben ZŠ Ostrava-Hrabová-učebna ICT a učebna fyziky 
a chemie“

Starosta tento bod uvedl s tím, že ZMOb jednalo o podobném projektu již 25.1.2017, který se
měl podat do výzvy IROP. Tento dnes projednávaný projekt má být financován z programu
ITI.  Tento  nově podávaný  projekt  má hodnotu  téměř  4  mil.  Kč a  mají  být  realizovány  
2 učebny a výtah. Zpracovatel žádosti informoval starostu, že šance na přidělení dotace je
vysoká. Je možné, že v budoucnu bude vyhlášena další výzva a bude možné se do ní přihlásit
s dalšími požadavky na dovybavení ZŠ.
Ing. Dvořák projevil nespokojenost s tím, že zastupitele jsou tlačeni rozhodovat na poslední
chvíli.
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19/239.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

souhlasí 

s realizací  a  předfinancováním  projektového  záměru  Základní  školy  Ostrava-Hrabová,
Paskovská  46,  příspěvkové  organizace,  „Modernizace  odborných  učeben  ZŠ  Ostrava  –
Hrabová -  učebna ICT a učebna fyziky a  chemie“  v rámci  Výzvy nositele  ITI  ostravské
aglomerace Výzva č. 6 – Základní školy,  

pověřuje 

ředitele  Základní  školy  Ostrava-Hrabová,  Paskovská  46,  příspěvkové  organizace,  jako
nositele projektu, předložením žádosti o dotaci a všech jejich příloh pro projekt v souladu
s podmínkami Výzvy nositele ITI ostravské aglomerace Výzva č. 6 – Základní školy 

a ruší 

své usnesení č. 15/189.) ze dne 25. 1. 2017 ve věci projektu „Vybudování a modernizace
specializovaných  odborných  učeben“  v rámci  operačního  programu  IROP,  který  nebyl
realizován.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

5) Studie – Přístavba ÚMOb  pro kulturní účely

Se studií byli všichni seznámeni. Ing. Dvořák sdělil, že studii projednávala komise VDE 2x 
a měla jen dílčí výhrady (k exteriéru) a navrhl, aby MOb prodala nějaký pozemek a získala
tak  finance  na  financování  této  stavby.  Starosta  sdělil,  že  zatím  nebyl  nalezen  adekvátní
dotační titul, určitá šance by se vyskytla v případě, že by se jednalo o pasivní stavbu.
Mgr. Šumbera nedoporučuje prodat v této době pozemek ve vlastnictví MOb. Hnutí Ostravak
doporučuje, aby byl objekt kapacitně zaplněn, a dále navrhuje, aby do prostoru za úřadem
(betonové hřiště) byl přemístěn uvažovaný projekt Mateřské školky namísto realizace MŠ  
na Šídlovci.
Starosta je přesvědčen, že přístavba pro kulturní vyžití bude dostatečně využita. 
Mgr.  Šumbera  doplňuje svůj  návrh  na umístění  MŠ k ÚMOb, čímž by vzniklo  přirozené
centrum obvodu.
Starosta oponuje, že by šlo o zmařenou investici, neboť projekt MŠ má již územní rozhodnutí.
Mgr. Šumbera namítá, že se nejedná o zmařené investice v řádu statisíců a že nová výstavba
se plánuje ve staré Hrabové a dávalo by to smysl.
Občanka paní Rozehnalová vznáší připomínku ke kultuře v Hrabové. V Hrabové je 100 let
kulturní budova U lípy, která má svou tradici. Je jí líto, že MOb nebylo schopno tento objekt
odkoupit a opravit. Nově uvažovaná přístavba bude menší než sál v Lípě. Zajímá ji, kdo a kdy
s majitelem restaurace U lípy jednal a s jakým výsledkem, když je nyní objekt na prodej.
Starosta souhlasí, že pro radní byla restaurace U lípy prioritou při hledání kulturního stánku.
S majitelem bylo  jednáno  30.3.2016 a  byl  požádán o nový znalecký posudek.  Jelikož  jej
nedodal, jednání bylo usnesením ZMOb v červnu 2016 ukončena.
K tomuto tématu upozorňuje Ing. Orkáč, že by bylo nutno toto usnesení revokovat. Podle jeho
posledních zpráv je objekt již prodán.
Starosta uvedl, že ví, že zájemců o koupi tam bylo již více a jednali neúspěšně.
Ing. Dvořák uvedl, že jednání s p. Černým byla bezúspěšná a že náklady na koupi a opravu by
byly větší než uvažovaná přístavba pro kulturní využití.
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Mgr.  Šumbera  potvrdil,  že  jak  Rada,  tak  občané byli  za  panem Černým a  jednali.  Obec
nemůže koupit za cenu výrazně odlišnou od znaleckého posudku a nemůže opravovat cizí
majetek. Uvádí, že je čas konat. Člověk je zodpovědný za stav svého majetku.
Starosta  zopakoval,  že  by  koupě  restaurace  U  lípy  byla  nejlepším  řešením  pro  kulturu
v Hrabové.  Není to však vina představitelů MOb, že se objekt nachází v tak zoufalém stavu 
a majitel nebyl ochoten akceptovat nabízené podmínky MOb.
P. Novák říká,  že přístavba sice nenahradí  sál  U lípy,  ale  pomůže hrabovským spolkům  
a organizacím k rozvoji  činnosti  a organizování  menších kulturních podniků. Upozorňuje  
na havarijní stav objektu, který majitel poměrně draze pronajímal spolkům v Hrabové.
Starosta tvrdí, situace kolem Lípy nemá řešení.
Ing.  Rundt  navrhuje,  aby se obě věci  oddělily  a  aby zastupitelé  prodej  a  využití  objektu
sledovali a varuje, aby zde nevzniklo gheto.
Ing. Orkáč uvádí, ž MOb zaplatil odhad, jednání trvá 8 let a je směšné, že se nic nepohnulo.
Tvrdí, že jsou prodány i pozemky kolem Lípy. Ten objekt není ani odkanalizován.
Ing.  Hrabovská informovala,  že prozkoumávala  veškeré možné dotační  tituly  a  dle  jejího
názoru  by  bylo  možné  získat  dotaci  z výzvy  č.74  IROP  Infrastruktura  polyfunkčních
komunitních center (85% EU, 5% stát, 10% spolufinancování).
Rozvinula se debata, co je komunitní centrum a zda by tento účel šla dotace získat. Žádost lze
uplatnit do 16.11.2017. Má zde být 1 sociální služba a volnočasové aktivity.
Občan  pan  Jakubek  požádal  o  naprojektování  příjezdové  komunikace  k jejich  objektu
sousedícím s úřadem.

19/240.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o  zahájení projektové  přípravy  stavby  „Přístavba  ÚMOb  pro  kulturní  účely,  Ostrava  –
Hrabová“.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

6) Žádost o poskytnutí účelové dotace TJ Sokol

Starosta tento materiál k pořízení studie na multifunkční halu v areálu TJ Sokol uvedl. Musí
být  zpracován  celý  investiční  záměr  pro  žádost  o  dotaci  na  Magistrát.  Studie  se  již
zpracovává.
Ing.  Petana CSc. upozorňuje,  že investiční  záměr není v usnesení specifikován a navrhuje
doplnit text uvedený v žádosti TJ Sokol.
Ing. Dvořák říká, že se jedná o nesplněný slib starosty, protože k tomuto záměru se měla sejít
pracovní skupina.
Starosta uvádí, že záměr bude představen a nad ním se bude diskutovat.
Ing. Dvořák namítá, že pracovní skupina měla stanovit zadání, až pak se měl investiční záměr
zpracovat.
Starosta  odpovídá,  že  zadání  bylo  stanoveno  ve  spolupráci  s TJ  Sokol  a  je  možno  nad
připravenou studií diskutovat.
Ing. Dvořák není s odpovědí spokojen a nechce se dostat do stavu, jaký je se školkou. 
P. Novák připomíná, že studie bude pracovním materiálem k diskusi.
Ing. Hrabovská kritizuje, že MOb nemá strategický a akční plán. Byť byla zpracována anketa,
dále se s ní nepracuje.
Starosta namítá,  že výstup z ankety i náměty zastupitelů by měly být předány budoucímu
zpracovateli strategického plánu.
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Ing.  Hrabovská s tímto  spokojena  není  a uvádí,  že  takto jsme dopadli  i  s dotací  na MŠ,  
kdy  jsme  zmeškali  dotaci  z IROP.  Opakovaně  vyjadřuje  nespokojenost  nad  neexistencí
strategického plánu.
Ing. Dvořák připomíná, že oddělení kultury od sportu mělo vzejít z jednání pracovní skupiny.
Nemá  se  stavět  podle  toho,  jaká  výzva  byla  zrovna  zveřejněna.  Upozorňuje,  že  nebyly
dotaženy do konce závěry pracovní schůzky zastupitelů 26.4.2017.
Starosta poukazuje na podobný průběh projednávání jako s přístavbou pro kulturní účely.
Ing. Dvořákovi se nelíbí, že o plánovaných akcích se dovídají ex post.
Do rozpravy se přihlásil občan p. Houžvička a uvedl na pravou míru informace o Lípě:
Lípa není prodaná, pozemky kolem ní nejsou prodány.
Mgr. Šumbera se rovněž podivuje, že zastupitelé mají dnes schválit dotaci na téměř hotovou
studii. Nemělo to být naopak? Na druhou stranu chválí, že multifunkční hala v Hrabové se
dostala  do  koncepčního  materiálu  města  v oblasti  sportu.  Dále  navrhl,  ať  je  zpracována
kompletní  studie  areálu  Sokola  v Hrabové,  aby  nebylo  řešeno  po  jednotlivých  částech  
a jednotlivé části areálu do sebe funkčně zapadaly.
Ing. Dvořáka udivuje, proč materiál ke studii nebyl k dispozici na zasedání ZMOb v červnu
2017.

19/241.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

poskytnout  účelovou  dotaci  z rozpočtu  statutárního  města  Ostravy,  městského  obvodu
Hrabová spolku TJ Sokol Hrabová,  z. s., se sídlem Paskovská 209, 720 00 Ostrava-Hrabová, 
IČ 44741553, ve výši 97.000,- Kč na investiční  záměr stavby multifunkční haly v areálu  
TJ Sokol Hrabová.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

7) Prodej části pozemku parc. č. 908, ul. Paskovská

Starosta materiál uvedl s tím, že tento prodej souvisí s uvažovanou přístavbou ÚMOb.
Ing. Dvořák navrhl prodat pouze část pozemku ze severní strany.
Mgr. Šumbera nedoporučuje prodej vzhledem k plánovaným investičním záměrům obce.
Toto potvrdil Ing. Chlupatý s tím, že rodina Jakubkova o to žádala již dávno (před 15 lety) 
a navrhuje nyní pozemek neprodávat.
Starosta namítá, že na podanou žádost je třeba reagovat.
Ing. Faicová se zajímá o návrh Ing. Dvořáka (prodej části pozemku ze severní strany).

Zastupitelé hlasují o návrhu usnesení, varianta A:

19/…. Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

žádost manželů J.J. a J.J. o prodej části pozemku parc. č. 908 – zahrada o výměře 198m2, 
ul. Paskovská v k.ú. Hrabová, podanou dne 26.7.2017

a nesouhlasí
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se záměrem prodat část  pozemku parc.  č.  908 – zahrada o výměře 198m2, ul.  Paskovská
v k.ú. Hrabová

Hlasování:  PRO 7, ZDRŽELI SE 6 (Dvořák, Petana, Pospěch, Trávníček, Rundt, Strnišťová)

Usnesení nebylo přijato, platí původní stav.

8) Informace ÚHAaSŘ MMO k výkupu pozemku na hřišti ZŠ

Starosta materiál uvedl, že se jedná o pozemek Vítkovic v areálu hřiště ZŠ. Navrhuje, aby toto
dořešilo město.
Ing. Chlupatý tento návrh podporuje.
Ing. Dvořák uvádí, že hrozí např. stanovení nájmu ze strany Vítkovic.
Pan Novák se ptá, zda Vítkovice nějak přispívají na údržbu dotčeného pozemku.
Starosta nechává hlasovat o variantě A usnesení.

19/242.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci  útvaru  hlavního  architekta  a  stavebního  řádu  Magistrátu  města  Ostravy  ze  dne
25.7.2017 k výkupu pozemku parc.č. 765/7 v k.ú. Hrabová

a nesouhlasí 

s pokračováním v jednání ve věci výkupu pozemku.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

9) Peněžní dar na vyhořelý dřevěný kostelík v Třinci-Gutech

Starosta materiál uvedl s tím, že tato tragická událost je zastupitelům dostatečně známá. 
Vyšetřovatelé údajně zjistili, že mladící chtěli zapálit další 2 sakrální památky. Je naší morální
povinností Třinci finančně pomoci.
Ing. Rundt prostudoval, kolik jiné obce přispěly na vyhořelý kostelík sv. Kateřiny v Hrabové
a že přispělo pouze město Vratimov 10 tis. Kč.
Ing. Dvořák namítá, že značnou částku uvolnil MMO.
Ing. Rundt upřesňuje, že to bylo 1 mil. Kč
Mgr. Šumberu zajímá, komu dar připadne a navrhuje symbolických 10 tis. Kč.
Starosta upřesňuje, že by to mělo být na veřejnou sbírku vyhlášenou městem Třinec.
Ing. Dvořák podporuje návrh Mgr. Šumbery a je rád, že se nikdo nezeptal, co z toho budeme
mít.
Ing. Chlupatý podporuje darování částky 10 tis. Kč.
Mgr. Šumbera doplnil č.ú. veřejné sbírky.
Tajemník doplnil, že stejnou finanční částku zastupitelům navrhla i RMOb.
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19/243.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o poskytnutí daru ve výši 10 000 Kč  na číslo účtu 7657654/0300 veřejné sbírky vyhlášené
městem Třinec na obnovu dřevěného kostelíka v Třinci-Gutech.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

10) Rozpočtová opatření SMO a MOb Hrabová v roce 2017

Starosta materiál uvedl s tím, že jsou zde rozpočtová opatření SMO, rozpočtová opatření č.9 
a 10, které schválila RMOb a č.11, které má dnes schválit ZMOb.
Ing. Hrabovská chce upřesnit,  že v RO č.11 jsou obsaženy náklady na vestavbu kanceláří
ÚMOb a v jaké výši a v kterém roce.
Bylo jí starostou a paní Královou zodpovězeno, že o 2 mil. Kč se navyšuje vestavba a 980 tis.
Kč jsou na projektovou přípravu přístavby pro kulturní vyžití.
Ing. Dvořák se zajímá, na kácení kterých stromů je vyčleněna částka v RO č.11. Ing. Faicová
dotaz zodpověděla.

 19/244.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

rozpočtové opatření statutárního města Ostrava, kterým se:

zvýší
ostatní neinvestiční přijaté transfery ze SR
pol. 4116, ÚZ 13015 o 236 tis. Kč
pol. 4116, ÚZ 103X33063 o 268 tis. Kč
pol. 4116, ÚZ 13011 o 708 tis. Kč

převody mezi statutárními městy 
a městskými obvody - výdaje
§ 6330, pol. 5347, ÚZ 6402, org. 521 o 82 tis. Kč

převody mezi statutárními městy 
a městskými obvody - příjmy
§ 6330, pol. 4137, org. 521 o 991 tis. Kč

zvýší financování
pol. 8115 o 82 tis. Kč

zvýší běžné výdaje
§ 4399, pol. 5011, ÚZ13015 o 176 tis. Kč
§ 4329, pol. 5011, ÚZ13011 o 528 tis. Kč
§ 4329, pol. 5031, ÚZ13011 o 132 tis. Kč
§ 4329, pol. 5032, ÚZ13011 o 48 tis. Kč
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neinvestiční transfery
§ 3111, pol. 5336, ÚZ 103133063 o 41 tis. Kč
§ 3111, pol. 5336, ÚZ 103533063 o 227 tis. Kč

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

19/245.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 9 a 10, kterým se:

zvyšují 
běžné výdaje
§ 3349, pol. 5169                 o 117 tis. Kč
§ 3612, pol. 5166 o 30 tis. Kč
§ 3613, pol. 5909 o 26 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o 616 tis. Kč
§ 6320, pol. 5163 o 9 tis. Kč

snižují
běžné výdaje
§ 6171, pol. 5901 o 117 tis. Kč
§ 2212, pol. 5171 o 30 tis. Kč
§ 3612, pol. 5171 o 26 tis. Kč
§ 4329, pol. 5011, ÚZ13011 o 284 tis. Kč
§ 4329, pol. 5031, ÚZ13011 o 71 tis. Kč
§ 4329, pol. 5032, ÚZ13011 o 25 tis. Kč
§ 4399, pol. 5011, ÚZ13015 o 176 tis. Kč
§ 4399, pol. 5031, ÚZ13015 o 44 tis. Kč
§ 4399, pol. 5032, ÚZ13015 o 16 tis. Kč
§ 6171, pol. 5137 o 9 tis. Kč

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

19/246.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 11, kterým se:

zvýší
běžné výdaje
§ 6171, pol. 5901 o 674 tis. Kč
§ 3419, pol. 5222 o 5 tis. Kč
§ 3329, pol. 5223 o 10 tis. Kč
§ 3613, pol. 5171 o 27 tis. Kč
§ 3745, pol. 5169 o 150 tis. Kč
§ 3745, pol.5169 o 350 tis. Kč
§ 6171, pol.5424 o 12 tis. Kč
§ 6171, pol.5189 o 3 tis. Kč
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kapitálové výdaje
§ 6171, pol. 6121 o 2 980 tis. Kč

sníží
běžné výdaje
§ 4329, pol. 5011, ÚZ13011 o 501 tis. Kč
§ 4329, pol. 5031, ÚZ13011 o 126 tis. Kč
§ 4329, pol. 5032, ÚZ13011 o 47 tis. Kč
§ 3312, pol. 5222 o 3 tis. Kč
§ 4351, pol. 5222 o 2 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o 10 tis. Kč
§ 2219, pol. 6121 o 150 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o 350 tis. kč
§ 6171, pol. 5011 o 12 tis. Kč
§ 3612, pol. 5189 o 3 tis. Kč

kapitálové výdaje
§ 3111, pol. 6121 o 2 980 tis. Kč
§ 3613, pol. 6121 o 27 tis. Kč

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

11) Odpisy nevymahatelných pohledávek

Starosta uvedl, že 1. pohledávka je za zemřelou osobou, v druhém případě se má rozhodnout,
zda vymáhat, či nikoliv. Obě pohledávky jsou podloženy názorem právní zástupkyně.
Ing. Hrabovská sděluje stanovisko FV, kde FV doporučuje odepsat 1. pohledávku a byť je  
u  2.  pohledávky  uvedeno,  že  je  vymožení  nepravděpodobné,  doporučuje  pokusit  se  tuto
pohledávku vymoci.
Ing. Polášková informuje, že je možno se přihlásit k exekuci a budeme vědět, kolik věřitelů je
před námi.
Mgr. Šumbera doporučuje 2. pohledávku vymáhat. U 1. pohledávky doporučuje podat trestní
oznámení na privátní agenturu CITY na úhradu způsobené škody pro nečinnost.
Ing. Orkáč chce v důvodové zprávě pro příště udávat, kdy dluh vznikl.
Ing. Hrabovská upřesňuje, že o tento dluh jsme požádali v insolvenci dotyčné.
Starosta nechá celou věc prošetřit.
Mgr. Šumbera chce, aby materiály o pohledávkách v budoucnu byly přesnější.

19/247.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

odpis pohledávky za zemřelou L.K. dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o
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19/248.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

neschvaluje

odpis pohledávky za A.Z. dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

12) Informace o činnosti RMOb mezi 18. a 19. zasedáním ZMOb

Starosta vyzval přítomné k dotazům k tomuto bodu.

Ing. Dvořák se ptá na důvod výpovědi a další osud provozovny řeznictví.
Starosta odpověděl, že řeznictví bude v daném nebytovém prostoru pokračovat a navíc zde
bude provoz rozšířen o Večerku.
Ing. Hrabovská se ptá na snížení nájmu restauraci Beskyd.
Starosta rekapituluje, že ze strany Rady byla vůle upravit nájem v dané provozovně.
Ing. Hrabovská se ptá, zda je zveřejnění záměru na snížení nájemného právně v pořádku.
Tajemník konstatoval, že ano.
Ing. Hrabovská se ptá, co bude dál, navrhuje popřípadě rozdělit prostor s využitím pro spolky
apod.
Starosta doporučil prověřit, zda se původní žadatel musel po dobu vyvěšení záměru k němu
přihlásit. Dále uvedl, že i snížená částka je dvojnásobná než cena nájmu v místě obvyklá.
Mgr.  Šumbera  na  problému  s využitím  restaurace  Beskyd  vidí  prostor  pro  tvorbu
strategického plánu.
Ing. Hrabovská opětovně doporučuje pracovat na strategickém plánu rozvoje Hrabové.
Ing. Dvořák se ptá, zdali je nutné restauraci Beskyd na Šídlovci držet či nikoliv a na toto téma
diskutovat např. formou brainstormingu.

19/249.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci  o  činnosti  Rady  městského  obvodu  Hrabová  mezi  18.  a  19.  zasedáním
Zastupitelstva městského obvodu Hrabová.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

V 18:08 vyhlásil starosta přestávku.
V 18:25 pokračuje zasedání ZMOb. 

13) Různé

Nejdříve nechal starosta hlasovat o tiskové opravě z minulého zasedání ZMOb:

TISKOVÁ OPRAVA: 

 Usnesení zastupitelstva č. 18/226.) ze dne 19. 6. 2017
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Chybný text:

Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

rozpočtové opatření č. 8, kterým se:

zvyšuje 
financování 
pol. 8115 o 3 250 tis. Kč

zvyšují
kapitálové výdaje
§ 2219, pol. 6121 o 2 300 tis. Kč
§ 6171, pol. 6121 o    200 tis. Kč

běžné výdaje
§ 2219, pol. 5171 o   500 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901, ORG3421 o   250 tis. Kč

Správný text:

Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

rozpočtové opatření č. 8, kterým se:

zvyšuje 
financování 
pol. 8115 o 3 250 tis. Kč

zvyšují
kapitálové výdaje
§ 2212, pol. 6121 o 2 300 tis. Kč
§ 6171, pol. 6121 o    200 tis. Kč

běžné výdaje
§ 2212, pol. 5171 o   500 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901, ORG3421 o   250 tis. Kč

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Starosta poděkoval všem, kteří se podíleli na důstojných oslavách výročí Hrabové, především
p.  Houžvičkovi,  M.  Slepičkovi,  manželům  Hromádkovým,  P.  Žižkovi  a  dalším.  Starosta
nezaznamenal negativní reakce občanů.
Dále  starosta  všechny pozval  na  slavnostní  otevření  Naučné stezky V.  Závady  ve  středu
20.9.2017 v 17 hod.
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Dále  informoval  o  jednání  s vedením  TESCA  o  výkupu  pozemku  pro  cyklostezku  
Na Rovince, jelikož se zvyšuje potřeba dopravní obslužnosti v průmyslové zóně.
Starostovi se podařilo zajistit nižší poplatky na účtu ÚMOb v Komerční bance (o 85%).
Dále starosta podal informaci  o jednání Sboru starostů, kde mj.  pan primátor informoval  
o  2.  výzvě na  pořízení  elektromobilů.  V 1.  výzvě byl  MOb úspěšný.  Starosta  doporučil  
do 2. výzvy se přihlásit a požádat o elektromobil typu „multikára“. Vůz stojí cca 1 200 000
Kč, 500 tis. Kč je dotace, 200 tis. Kč příspěvek MMO, 500 tis. Kč by byla spoluúčast MOb
v r. 2018.
Ing. Dvořák se zajímal o technické parametry, výdrž baterie apod.
Mgr.  Šumbera  zakoupení  nákladního  elektromobilu  podpořil  a  doplnil  některé  technické
parametry a vyzdvihl nízké provozní náklady.

19/250.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

souhlasí

s připojením  se  do  2.  výzvy  na  pořízení  nákladního  elektromobilu  pro  potřeby  veřejně
prospěšných prací v Hrabové.

Hlasování: 12 PRO,  1 SE ZDRŽEL (Ing. Dvořák)

Starosta  poté  informoval  o  pokračování  příprav  na  realizaci  kanalizace  na  ul.  Klasné.
V závěru roku 2017 bude probíhat výběrové řízení na dodavatele. Kanalizace Klasná by se
měla realizovat v r. 2018.
Dále  starosta  informoval  o  záměru  vybudování  a  provozování  drtičky  plastových
automobilových výlisků na Tajze, Rada MOb vyslovila nesouhlas s tímto provozem v souladu
s přáním  obyvatel  na  ul.  Na  Farském.  Jednání  zástupců  firmy  s  občany  pokračují.
K zápornému  stanovisku  posloužila  i  zkušenost  radních  na  exkurzi  podobného  provozu
v závodě OZO.
Starosta vyzval zastupitele a občany k diskusním příspěvkům v bodě různé.
Ing. Orkáč M. doporučil, aby vedení MOb jednalo s Povodím Odry o vyčištění „koupaliště“
na řece Ostravici.

Ing. Dvořák měl dotazy:
1) Zajímá  ho  názor  Rady  na  přejmenování  ZŠ  Hrabová  na  ZŠ  Viléma  Závady.  Starosta

informoval, že vedení ZŠ změnilo názor a přejmenování již nevyžaduje.
2) Ing. Dvořák se ptá starosty, co osobně udělal pro snížení zápachu z firmy Brembo. Starosta

informoval, že jednal s vedením CTP, informoval se na ČIŽP a také ví, že člen komise
VDE se o tuto záležitost intenzívně zabývá. Věc sleduje.

3) V Moravskoslezském  deníku  16.8.2017  údajně  náměstek  pan  Semerák  oznámil,  
že zastávky na znamení byly s obvody projednány. Starosta to odmítl.

4) Ing. Dvořák se zajímá, co se bude dít s vrakem vozu Lancia na ul. U Kotelny. Starosta
odpověděl, že odstraňování vraků je poměrně dlouhý úřední postup a jelikož je úřednice
Petrová dlouhodobě nemocná, úřední proces neběží. 

5) Ing. Dvořák se dále zajímá o stavbu Prodloužené Mostní. Ing. Faicová odpověděla, že letos
se má začít přeložkami inženýrských sítí a vybudováním obslužné komunikace. Starosta  
na tomto místě informoval o možném řešení kruhového objezdu za Mostní ulicí a jedná
s majiteli  pozemků o výkupech za odhadní cenu. Kruhový objezd by měl  do 3 let  být
hotov.  Ing.  Dvořák  připomíná,  že  původní  informace  byla  o  vybudování  provizorního
kruhového objezdu z panelů. Debata o provizorním kruhovém objezdu „vyšuměla“.
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Dále Ing. Dvořák uplatnil několik podnětů:
- Navrhuje v rámci řešení Pilíků řešit pozemky pod nádržemi č. 4 a 5. Starosta se otázal

předsedy  komise  VDE  Ing.  Dvořáka  na  změnu  názoru  k Pilíkům.  Ing.  Dvořák  toto
potvrdil.

- Navrhuje, aby státní úřady inzerovaly v Hrabovských listech, např. nabídku pozemků aj.
- Doporučuje, aby MOb uplatnil požadavek na MMO, odbor dopravy s požadavkem, aby na

zastávce MHD u Benziny se doplnil elektronický informační panel
- Dále se vyjádřil  k problematice značky zákaz stání ve smyčce u ZŠ. Rodiče žáků tam

nemohou auto nechat a doprovodit dítě do školy. Starosta potvrdil, že toto řešení projednal
s MP i PČR a řešení funguje. O řešení se pochvalně vyjádřila i Školská rada.

- Ing.  Dvořák kritizoval  neumístění  značky Dej  přednost  v  jízdě  na  ul.  Na Ščučí,  čímž
vyvolal velkou polemiku, kde další diskutující konstatovali,  že když na boční ulici není
umístěna  dopravní  značka  Dej  přednost  v jízdě,  platí  pravidlo  pravé  ruky.  Jsou  však
nepřehledné křižovatky, kde by značky umístěny být měly (např. Poplužní x Domovská).

- U bývalé zastávky Geologický průzkum je účelová komunikace, na níž jsou umístěny již
nečitelné dopravní značky.

- Požaduje,  aby  na  ul.  Šídlovecké  u  patrových  garáží  realizovali  pracovníci  VPP
odvodňovací kanálek, aby byl zajištěn odtok vody po dešti.

- Konečně upozornil, že o prázdninách nesvítilo nasvícení kostela a světlo ve věžičce. Paní
Ing. Faicová upozornila, že závady na veř. osvětlení se hlásí Ostravským komunikacím.

Petr  Novák  poděkoval  členům kulturní  komise  za  vzorný  úklid  hřiště  po  oslavách.  Dále
avizoval,  že TJ Sokol bude žádat  o větší  dotaci  z rozpočtu MOb v roce 2018 na zajištění
spoluúčasti  k žádostem  TJ  Sokol  na  údržbu  areálu  (např.  opravu  WC)  a  na  projekty,
pravděpodobně požádají o 200 tis. Kč, když požadavky na udržovací práce budou cca 600 tis.
Kč.
Mgr. Šumbera zpochybnil, proč investovat do údržby stávajícího areálu, když se má budovat
moderní multifunkční hala.
Na základě tohoto příspěvku zastupitele debatovali o budoucím provozu a využívání areálu TJ
Sokol i v souvislosti s připomínkováním studie. K tomu názoru se připojil i Ing. Dvořák.
Pan Houžvička konstatoval, že mnoho věcí pro konání větších akcí v areálu Sokola schází
(elektrika,  WC, zázemí,  lavičky,  parkování….).  Podporuje,  aby Sokol  byl podpořen.  Dále
poděkoval dobrovolníkům za pořádání akce k výročí Hrabové. Účastníkům se líbil ohňostroj,
který nebyl drahý (2/3 věnoval pan Bednář, 1/3 hradil MOb). Poděkoval i panu starostovi
Trávníčkovi za zhotovení panelů pro výstavu historických fotografií a paní Vrublové. Výstava
fotografií  pokračuje  v knihovně.  Poděkoval  i  dalším  dobrovolníkům.  Oslavy  proběhly
důstojně ke spokojenosti veřejnosti.
Ing. Orkáč R. informuje, že je špatně technicky řešen podchod pod Místeckou na Šídlovci.
Dále kritizoval nepořádek na zpevněném oploceném prostoru u úřadu (karavan).
Mgr.  Šumbera se k této kritice  přidal  a vyzval  k debatě o umístění  nové školky u úřadu  
a zahájení debaty, co s uvolněným prostorem po školkách na Šídlovci.
Starosta slíbil, že jednání ke školce svolá.
Mgr. Šumbera uvedl, že se množí stížnosti občanů na nepořádek u nového dětského hřiště  
na Šrobárově ul. Starosta požádal Městskou policii o dohled a uvedl, že proběhne výsadba
živého plotu výšky 2,5 m k tlumení hluku.
Dále Mgr. Šumbera uvedl, že se bude ve středu 20.9.2017 na zastupitelstvu města projednávat
změna územního plánu, kde mj. má být vyčleněno cca 20 ha pozemku z Hrabové k výstavbě 
a  skončí  oddechová  zóna  kolem  Domovské.  Tyto  věci  by  mělo  připomínkovat  ZMOb.
Kritizuje, že to nikdo nesledoval a že neexistuje žádná vize budoucího rozvoje Hrabové.
Ing. Faicová tuto informaci prověří, neboť se domnívá, že toto není novinka, ale pozemky 
pro výstavbu RD již byly vyčleněny dříve.



Zápis č. 19 15
ze dne 18.9. 2017

V 19:48 odešla ze zasedání ZMOb Mgr. Strnišťová.
Ing.  Dvořák  se  vrátil  k údajně  špatnému  postupu  ve  věci  MŠ a  nedoporučuje  již  místo  
pro výstavbu nové MŠ měnit.
Starosta debaty na toto téma ukončil.
Ing.  Petana  CSc.  navrhl,  aby  pracovníci  VPP  prořezali  průjezdný  a  průchozí  profil  
na cyklostezce a některých chodnících v Hrabové. Starosta doporučil, aby se problém nahlásil
mistrové Ing. Davidové, která je schopna nedostatky odstranit.  Ing. Petana CSc. kritizuje,  
že není provozní plán pravidelné údržby. Také vyzývá k pravidelnému úklidu dětských hřišť.
Dále  tlumočil  požadavek  p.  Slavíka,  který  chtěl  získat  posudky  propustku  Ve  stromoví  
a údajně jej na ÚMOb nezískal, protože jsou nepřístupné. Paní Králová toto dementovala,
když uvedla, že posudek není veřejně přístupný, ale je k dispozici v archívu k nahlédnutí.
Občanka  Lyčková  se  ptá  na  opravu  natřených  sušáků.  Nátěr  praská  a  loupe  se.  Starosta
odpověděl,  že  úřad  nechal  nepotřebné  sušáky  uřezat,  pokřivené  opravit,  navařit  háčky  
a obroušení a nátěr si měli provést občané sami.
Mezi zastupiteli se rozvinula debata, proč by opravy sušáků měl MOb platit. Starosta sdělil,
že byl domluven kompromis při údržbě sušáků.
Občanka Uhlířová si stěžuje na pálení listí sousedy. Je to porušení Obecně závazné vyhlášky.
Dodržování OZV je v kompetenci Městské policie. Občanka MP volala a ta se nedostavila.

Ing. Hrabovská přečetla upravené body usnesení z tohoto zasedání ZMOb.

Starosta všem poděkoval a ukončil zasedání ZMOb v 20:06 hod.


